
 

 

 
Zápis z 8. zasedání  

Vědecké rady Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
ze dne 30. listopadu 2023 

 

Přítomní: prof. Stejskal, prof. Čapek, prof. Hájek, prof. Hudec, prof. Komárková, prof. Olej, prof. Stavárek, prof. 
Veber, prof. Žižka, doc. Hub, doc. Prokop, doc. Volejníková, doc. Kožená, doc. Černohorská, doc. Žítek, doc. 
Černohorský, doc. Kopáčková, doc. Koutský, doc. Tučková, doc. Bartoš, JUDr. Janderová 
 
Omluveni: prof. Mikušová Meričková, prof. Plevný, prof. Hynek, doc. Myšková, doc. Kotková Stříteská, doc. Žufan, 
doc. Škodová Parmová 

 

Navržený program: 

Zahájení  

1. Projednání plnění Akčního plánu realizace Strategického záměru FES za rok 2023 a schválení Akčního plánu 
realizace Strategického záměru FES na rok 2024 

2. Akreditace SP typu double degree Ekonomika a management: Mezinárodní management a udržitelnost 

3. Zahájení habilitačního řízení Ing. Petra Hlaváčka, Ph.D. 

4. Jmenování člena oborové rady doktorského studijního programu RVE 

5. Různé 

Závěr  

 

Zahájení  

Předseda VR prof. Stejskal zahájil zasedání VR FES a přivítal všechny přítomné, zároveň omluvil nepřítomné. Na 
základě prezenční listiny konstatoval, že VR FES je usnášeníschopná. Na zasedání VR je v tomto okamžiku 21 
přítomných členů.   

 

Schválení programu zasedání a určení skrutátorů 
Program zasedání VR FES byl předložen v podobě, která byla oznámena v pozvánce. 

 

Usnesení: 

Vědecká rada Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice schvaluje program jednání oznámený v 
pozvánce.  

Schváleno zjevnou většinou. 

 

Skrutátory pro dnešní hlasování byly ustanoveni: doc. Hub a doc. Žítek. 

 

1. Projednání plnění Akčního plánu realizace Strategického záměru FES za rok 2023 a schválení Akčního 
plánu realizace Strategického záměru FES na rok 2024 

Předseda VR FES odprezentoval základní informace z plnění Strategického záměru FES za rok 2023 a pojetí 
Akčního plánu na rok 2024. 

 

V rámci diskuse vystoupili tito členové VR: doc. Bartoš, prof. Žižka, prof. Veber, prof. Hudec a doc. Žítek. 

 

Usnesení:  



Vědecká rada Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala plnění Akčního plánu realizace 
Strategického záměru FES UPCE na rok 2023 a bere ho na vědomí.  

 

Usnesení: 

Vědecká rada Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala Akční plán realizace 
Strategického záměru FES UPCE na rok 2024 a bere ho na vědomí. 

Schváleno zjevnou většinou. 

 

2. Akreditace SP typu double degree Ekonomika a management: Mezinárodní management a udržitelnost 

V souladu se strategickým záměrem UPCE a FES se vedení FES rozhodlo přepracovat a předložit k nové 
akreditaci navazující studijní program typu double-degree Ekonomika a management: Mezinárodní management 
a udržitelnost. Podrobnější informace poskytla doc. Hana Kopáčková, proděkanka FES. 

 

AS FES projednal žádost o akreditaci dne 6. 11. 2023.  

 

Garantem navazujícího SP Ekonomika a management: Mezinárodní management je doc. Robert Baťa. 

 

Usnesení:  
Vědecká rada Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice schvaluje návrh akreditace navazujícího 
studijního programu typu double-degree Ekonomika a management: Mezinárodní management a 
udržitelnost v předloženém znění.    

Schváleno zjevnou většinou. 

 

3. Zahájení habilitačního řízení Ing. Petra Hlaváčka, Ph.D. 

Děkan prof. Stejskal uvedl základní informace o žádosti Ing. Petra Hlaváčka, Ph.D., zaměstnance UJEP, Fakulty 
sociálně ekonomické, Katedry regionálního rozvoje a veřejné správy o zahájení habilitačního řízení v oboru 
Regionální a veřejná ekonomie. Žádost byla přijata 13. 11. 2023, čímž bylo habilitační řízení zahájeno.  

 

Dle čl. 4, odst. 2 směrnice FES „Habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem“ předložil děkan FES návrh na 
složení pětičlenné habilitační komise a jejího předsedu takto:  
Předseda: prof. Ing. Jaroslav Macháček, CSc. 

Univerzita Pardubice, Fakulta ekonomicko-správní 
Členové: doc. Ing. Viktor Prokop, Ph.D. 

Univerzita Pardubice, Fakulta ekonomicko-správní 
  prof. RNDr. Oto Hudec, PhD. 

Technická univerzita v Košicích, Ekonomická fakulta 
  doc. Ing. Miroslav Šipikal, PhD. 

Ekonomická univerzita v Bratislavě, Národohospodářská fakulta 
  doc. Ing. Vladimír Žítek, Ph.D. 

Masarykova univerzita, Ekonomicko-správní fakulta 
 
Všichni navrhovaní se svojí nominací souhlasí.  
 
Navržení odborníci publikují v oblasti veřejné nebo regionální ekonomie, v posledních letech se vědecky zabývají 
tématy, která jsou blízká oborovému zaměření habilitanta.   
 

Usnesení:  



Vědecká rada Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice schvaluje předsedu a členy habilitační 
komise pro habilitační řízení Ing. Petra Hlaváčka, Ph.D. v oboru Regionální a veřejná ekonomie.   

Výsledek hlasování o předsedovi a jednotlivých členech: 

 pro proti zdržel se 

prof. Jaroslav Macháček 19 1 1 

prof. Oto Hudec 21 0 0 

doc. Vladimír Žítek 20 0 1 

doc. Viktor Prokop 21 0 0 

doc. Miroslav Šipikal 20 0 1 

 

4. Jmenování člena oborové rady doktorského studijního programu RVE 

Předseda Oborové rady doktorského studijního programu Regionální a veřejná ekonomie/Regional and Public 
Economics na základě předchozího souhlasu Oborové rady navrhl rozšířit oborovou radu o nového interního člena 
FES – doc. Ing. Viktora Prokopa, Ph.D. 
 
Dosavadní členka OR doc. Kraftová k 31. srpnu 2023 rezignovala v souvislosti s ukončením svého pracovního 
poměru na FES. 
 

Usnesení:  
Vědecká rada Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice vydává předchozí souhlas se jmenováním 
doc. Ing. Viktora Prokopa, Ph.D. členem Oborové rady doktorského studijního programu Regionální a 
veřejná ekonomie.    

Pro 21, proti 0, zdržel se 0 – usnesení přijato 

 

5. Různé  

Předseda VR FES předložil k diskusi následující témata: 
 
Úprava Směrnice pro habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem 
NAÚ VŠ rozhodlo u udělení práv realizovat habilitační řízení v oboru Regionální a veřejná ekonomie na 10 let. 
V rámci opatření doporučuje, aby VR FES upravila kritéria pro kandidáty a zohlednila přitom kvalitu výstupů J imp o 
kvartily a atribut AIS. 
 
Stejně tak je třeba zaujmout stanovisko k formě akceptace časopisů, jež byly zařazeny do WoS a jsou stále 
evidovány v původní databázi ESCI nebo SCIE, nikoliv SSCI.  
 
V diskusi vystoupili: 
prof. Žižka – Jimp lze omezit jen na databázi SSCI a zařadit požadavek na Jimp v časopise hodnoceném Q3 dle 
AIS a lepším 
prof. Stavárek – definovat kategorii Jimp pro potřeby habilitačních a profesorských řízení a nechat prostor pro 
hodnoticí komisi 
prof. Hudec – doporučil zavést povinnost kandidátů na profesory představit vlastní vědeckou školu, dále mít 
alespoň jednoho z doporučujících profesorů ze zahraničí a zdůraznil povinnost navrhovat výhradně hodnoticí 
komisi, jejíž každý člen splňuje kritéria, podle kterých se hodnotí adepti 
prof. Stejskal – na příští jednání VR bude předložena novelizace směrnice s tím, že kvartily podle AIS budou 
zohledněny jako bonifikace, nikoliv jako minimální kritérium, doplněny budou i body navržené prof. Hudcem  
 
Změna v podobě bakalářských prací na FES UPCE 



Toto téma je aktuálně diskutováno na řadě VŠ a postupně jsou přijímána různá rozhodnutí o změnách v podobě 
bakalářských prací. Vzhledem k tomu, že VR schvaluje akreditační spisy, je nezbytné tuto diskusi zahájit i na této 
platformě. 
 
V diskusi vystoupili: 
doc. Koutský – používat AI, diskutovat o tom, co má být výstupem, rozhodně neregulovat 
prof. Žižka – čistě teoretické práce nemají na úrovni Bc. smysl, Bc. studenti, kteří chtějí pokračovat na nMgr. studia, 
však potřebují umět psát odborné texty a v průběhu zpracování BP se to mohou naučit 
prof. Stavárek – je třeba důsledně přemýšlet nad formou výstupu a taky nad reformou bakalářských SZZ (umenšit 
zkoušení předmětů) 
prof. Hudec – doporučuje využít BP jako výukového prostředku pro výuku akademického psaní; je pro mix podob 
BP 
doc. Žítek – představil praxi na ESD MUNI, kde zcela zrušili BP, mají závěrečný projekt, kde není oponent, ale 
obhajoba projektu je součástí Bc. SZZ 
 
 
Závěr 
Předseda VR FES poděkoval členům VR FES za jejich práci a přínos pro FES UPCE v průběhu celého funkčního 
období, které končí 31. 12. 2023 v souvislosti s koncem funkčního období děkana.  

 

Zapsala:  doc. Ing. Hana Kopáčková, Ph.D., proděkanka FES 

  Pardubice, 4. 12. 2023 

 

 

 

prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D. 

předseda VR FES 
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